
 

Interpellation om dövblindas situation i 
Luleå  

Det har kommit till min kännedom att det finns dövblinda personer i Luleå som får stöd från 

hemtjänst som inte kan kommunicera med vederbörande.  

Med andra ord; Luleå kommun har minst en dövblind individ som troligen inte får sin rätt till 

kommunikation tillsedd.  

När man är dövblind behöver man få ett individuellt stöd som ser till att individen kan leva som 

alla andra. Oavsett på om man går under socialtjänstlagen (SOL), eller lagen om stöd och 

service (LSS) så har man rätt till att kunna kommunicera och att kunna få kommunikation på 

sina premisser. Att kommunicera är en grundläggande mänsklig rättighet. 

Får man inte stöd till kommunikation då blir man väldigt ensam och utelämnad, vilket strider 

mot dom konventioner Sverige skrivit under på. 

Jag har ställt ett antal frågor till socialförvaltningen och inte fått svar innan denna interpellation 

lämnades in så antalet dövblinda i Luleå är fortfarande för mig okänt men enligt en privat 

uppgift så är gruppen relativt liten. 

Meningen med denna interpellation är att öka medvetandegraden till Luleå kommunfullmäktige 

om gruppen dövblinda och dess rättigheter och vad Luleå kommun idag aktivt gör. 

 

1. Hur många dövblinda finns i Luleå som har stöd inom LSS och / eller SOL? 

 

2. Vilka åtgärder har Luleå kommun vidtagit för att säkerställa att dövblinda personer får 

den hjälp de behöver för att kunna kommunicera? 

 

3. Hur arbetar Luleå kommun för att säkerställa att dövblinda personer har samma tillgång 

till samhällsservice som andra invånare? 

 

4. Vilka resurser har kommunen avsatt för att förbättra situationen för dövblinda personer i 

Luleå? 

 

5. Hur jobbar kommunen med att utbilda / vidareutbilda / rekrytera personal som kan 

teckenspråk och taktilt teckenspråk? 

 

6. Vilken typ av samverkan har Luleå kommun med andra kommuner / regionen när det 

gäller dövblindas situation. 
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